
	 Obecní	 zaměstnanci	 dokončili	 opravu	 lávky	 přes	 řeku	
Moravu,	 se	 kterou	 započali	 už	 vloni.	 Ze	 strany	 od	 Štěpánova	
zhotovili	 novou	 nájezdovou	 plošinu	 z	 tahokovu	 a	 opravili	
zábradlí.	Věnovali	 se	 opravám	 obecní	 techniky	 a	 její	 přípravě	
na	 letní	 sezónu.	Spoustu	času	 jim	zabraly	drobné	práce,	které	
na	první	pohled	nejsou	vidět,	ale	vyžadují	spoustu	přemýšlení,	
nakupování	 materiálu,	 zručnosti,	 dovednosti	 a	 úsilí.	 Mám	 na	
mysli	 vyvážení	 odpadkových	 košů,	 popelnic	 na	 kovy,	 úklid	
míst	na	 separovaný	odpad,	dále	údržbářské	práce	na	obecních	
nemovitostech	či	základní	a	mateřské	škole,	čištění	kanalizačních	
vpustí,	zasypání	spár	v	dlážděné	komunikaci,	přípravné	práce	na	
dokončení	kanalizačního	systému	na	Hynkově	a	spoustu	dalších.
	 Opět	 jsme	na	pomoc	povolali	 pány	dlaždiče	 z	Rýmařova,	
kterým	obecní	zaměstnanci	připravili	podloží	a	navezli	veškerý	
materiál.	 Opraven	 byl	 vjezd	 do	 Hanáckého	 muzea,	 který	
utrpěl	 při	 navážení	 materiálu	 na	 stavbu	 historické	 dřevěné	
stodoly.	 Ta	 bude	 slavnostně	 otevřena	 koncem	 měsíce	 května		
a	vstup	pro	obyvatele	naší	obce	by	měl	být	zdarma.	Po	zimě	je	
potřeba	opravit	některé	nerovnosti,	které	vznikly	na	dlážděných	
komunikacích	 a	 také	 budeme	 pokračovat	 v	 dláždění	 vjezdů		
k	některým		domům.	
	 Obecní	 zahradnice	 a	 správkyně	 Záloženského	 domu	 už	
asi	 měsíc	 rozvážejí	 obědy	 seniorům.	 Musely	 nahradit	Aničku	
Dragounovou,	 která	 už	 tuto	 potřebnou	 službu	 spoluobčanům	
nemůže	 vykonávat	 ze	 zdravotních	 důvodů.	 Většinou	 k	 tomu	
používají	nově	zakoupené	auto	VW	transporter.
	 Od	 května	 budou	 obecní	 zaměstnanci	 rozděleni	 na	 dvě	
pracovní	skupiny.	Jedna	se	bude	věnovat	údržbě	obce,	ta	druhá	
bude	 trvale	 na	 Hynkově	 instalovat	 nové	 septiky	 a	 přípojky		
k	 jednotlivým	 domům.	 Společně	 s	 nimi	 bude	 stejnou	 činnost	
vykonávat	společnost	MODOS,	která	se	stala	vítězem	výběrového	
řízení.	Každá	stavební	parta	bude	mít	za	úkol	napojit	okolo	30	
domů.	S	majiteli	nemovitostí	bude	dopředu	konzultován	časový	
průběh	a	rozsah	jednotlivých	prací.	Zcela	jistě	nastanou	i	drobné	
komplikace,	ale	společně	je	určitě	zvládneme	vyřešit.	
	 Společnost	 MODOS	 nejdříve	 dokončí	 zbylou	 část	 páteřní	
kanalizační	 sítě,	včetně	přeložky	plynu	a	následně	se	pustí	do	
septiků.	Až	budou	všechny	domy	napojeny	přes	funkční	septiky,	
určitě	se	to	projeví	i	na	kvalitě	vody,	jež	natéká	do	biologických	
rybníků.	Ještě	před	jejich	stavbou	se	objevily	názory,	že	rybníky	
budou	 zapáchat.	Tyto	 obavy	 se	 v	 žádném	 případě	 nepotvrdily		
a	 náklady	 na	 jejich	 provoz	 jsou	 minimální,	 což	 byl	 hlavní	
důvod,	proč	obec	tento	druh	čištění	odpadních	vod	zvolila.	Teď	
musíme	dělat	pravidelné	rozbory	na	nátoku	do	rybníků	a	výtoku	
z	nich,	abychom	prokázali	kvalitu	čištění	odpadních	vod	nebo-li	
množství	odstraněného	znečištění,	které	bylo	úřady	 stanoveno	
na	10,1	tun	za	rok.

Příjemné jarní měsíce a trochu deště k tomu  
přeje starosta.
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Vážení spoluobčané,

	 všichni	 víme,	 že	 všechno	 se	 postupem	 času	 mění.	 Nikdo		
z	nás	však	nejspíš	netušil,	jakých	zásadních	změn	se	počátkem	
21.	století	dočkáme.	Z	napadení	Ukrajiny,	kam	24.	2.	2022	vjela	
ruská	vojska,	jsme	byli	zaskočeni	snad	všichni.	Válečný	konflikt	
zdaleka	nekončí.	Zdá	se	však,	že	demokratický	svět	se	tentokrát	
spojil.	Ukrajincům,	kteří	brání	svoji	zemi,	posílá	zbraně,	střeli-	
vo,	 zdravotnický	 materiál,	 potraviny,	 podporuje	 je	 politicky.	
Zdá	se,	že	se	Západ	poučil	a	nechce	udělat	stejnou	chybu	jako		
v	 případě,	 kdy	 Rusko	 anektovalo	 poloostrov	 Krym,	 který	
historicky	k	Rusku	patřil	a	okolo	65	%	tamní	populace	se	hlásilo	
k	 ruské	 národnosti.	 Pokud	 by	 tehdy	 někdo	 chtěl	 dodržovat		
demokratické	principy,	stačilo	udělat	referendum	o	oddělení	této	
části	 svobodné	Ukrajiny.	Takový	návrh	však	nikdo	nepřednesl	
a	 ruská	 vojska	 Krym	 zabrala.	 Západ	 reagoval	 zavedením	
ekonomických	 sankcí,	 které	 agresora	 víceméně	 nepoškodily		
a	svět	se	točil	dál.	Možná	bylo	vše	domluveno,	možná	si	politici	
řekli,	 že	 není	 dobré	 vměšovat	 se	 do	 sféry	 vlivů	 jednotlivých	
mocností	nebo	bylo	vše	úplně	 jinak.	Politici	si	 řekli,	že	Krym	
je	daleko	a	„nás“	se	to	zase	až	tak	moc	netýká.	Když	Rusko	po	
8	 letech	Ukrajinu	opět	napadlo,	 tentokrát	na	několika	místech	
a	mnohem	blíž	k	našim	hranicím,	vnímal	svět	tento	akt	agrese	
jinak.	 Napřed	 byl	 v	 šoku,	 ale	 pak	 se	 zvedla	 vlna	 solidarity	
a	 nebývalé	 spolupráce.	 Drtivá	 část	 států	 se	 spojila,	 začala	
spolupracovat,	 postavila	 se	 na	 stranu	 Ukrajiny.	 Evropská	 unie	
a	 Nato	 prokázaly	 smysl	 svého	 vzniku	 a	 fungování.	 Některé	
neutrální	 země	 začaly	 uvažovat,	 že	 se	 stanou	 jejich	 členy.	 Na	
druhé	straně,	dlouhodobí	kritici	těchto	institucí	najednou	neměli	
a	nemají	o	čem	mluvit.	Nedělejme	si	však	plané	naděje.	Jen,	co	
se	situace	trochu	uklidní,	oni	se	ke	své	osvědčené	a	pro	některé	
skupiny	obyvatel	vděčné	rétorice	zase	vrátí.	
	 Před	válečným	běsněním	mnoho	Ukrajinců	uteklo	a	hledají	
dočasný	azyl	či	nový	domov	v	okolních	státech.	V	naší	republice	
je	 v	 současnosti	 asi	 300	 tisíc	 válečných	 běženců.	 Naše	 obec	
poskytla	 zázemí	 třem	 ukrajinským	 rodinám.	 Celkem	 13	 osob,	
6	 dospělých	 a	 7	 dětí,	 je	 ubytováno	 na	 Záložně.	 Jedna	 rodina	
pochází	z	Luhanska,	druhá	z	Kyjeva	a	třetí	je	ze	Lvova.	Obec	jim	
pomohla	s	registrací	na	úřadech,	zajistila	obědy,	zakoupila	vše	
potřebné	k	tomu,	aby	mohli	důstojně	žít.	Děti	začaly	navštěvovat	
mateřskou	školu	a	také	školu	základní	u	nás	i	v	Nákle.	Někteří	
dospělí	 si	 sehnali	 práci	 a	 snaží	 se	 začlenit	 do	 naší	 komunity.	
Mnoho	 občanů	 naší	 obce	 jim	 pomohlo	 buď	 materiálně	 či	
finančně	a	patří	jim	za	to	veliké	poděkování.	
	 U	nás	na	obci,	si	oproti	tomu	co	se	děje	pár	set	kilometrů	
na	východ,	žijeme	poměrně	v	klidu	a	v	porovnání	s	válečnými	
útrapami	jsou	ty	naše	starosti		malicherné.	Mnoho	povyku	pro	
nic	 si	 děláme	 většinou	 sami,	 mnohdy	 si	 nevážíme	 toho,	 že	
můžeme	pozitivně	ovlivňovat	dění	okolo	nás	a	nikdo	nám	silou	
nenutí	svoje	názory	či	nás	nevyhání	z	našeho	domova.	
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Co se dělo ve škole

Recitační soutěž
	 Školní	 kolo	 recitační	 soutěže,	 které	 proběhlo	 v	 úterý		
8.	března,	se	po	dlouhých	dvou	letech	vrátilo	zpět,	prezenčně,	do	
školy.	Svůj	recitační	um	nám	předvedli	téměř	všichni	žáci	všech	
pěti	ročníků.	Do	odborné	poroty	usedly	paní	učitelky,	které	měly	
nelehký	úkol	–	zhodnotit	jednotlivé	výstupy.
	 Letošní	 ročník	 přinesl	 novou	 podobu	 soutěže,	 která	 byla	
rozdělena	 do	 dvou	 kategorií.	 V	 I.	 kategorii,	 jež	 byla	 složena		
z	 žáků	 1.-3.	 ročníku,	 se	 na	 prvním	 místě	 umístila	 Marie	
Mrázová,	druhé	místo	vybojovala	Magdaléna	Müllerová	a	třetí	
místo	obsadily	hned	dvě	slečny,	kterými	byly	Anežka	Krylová		
a	Alžběta	Vachutková.	V	 II.	 kategorii,	 která	 se	 skládala	 z	 již	
starších	 žáků,	 4.	 a	 5.	 ročníku,	 si	 zcela	 nejlépe	 vedla	 Lenka	
Bořilová,	 na	 druhém	 místě	 skončil	 Michael	 Peřina	 a	 třetí	
bronzovou	příčku	obsadila	Sára	Vlková.
	 Po	 ukončení	 vystoupení	 všech	 soutěžících	 jednotli-vých	
kategorií	 hlasovali	 také	 žáci,	 z	 jejichž	 hlasů	 vzešlo	 ocenění	
„Miláček	 publika“.	 Toto	 ocenění	 získal	 vždy	 jeden	 recitátor		
z	 každého	 ročníku.	V	 1.	 ročníku	 to	 byla	 Karolína	 Fialová,	 ve		
2.	ročníku	Marie	Mrázová,	ve	3.	ročníku	Magdaléna	Müllerová,	
ve	4.	ročníku	Michael	Peřina	a	v	5.	ročníku	se	miláčkem	publika	
stala	Sára	Vlková.
Všichni	 recitátoři	 byli	 odměněni	 drobnou	 sladkostí	 a	 ti	 nej-	
úspěšnější	 z	 nich	 si	 domů,	 společně	 se	 sladkostí,	 odnesli	 také	
diplom	 a	 medaili.	 Recitační	 soutěž	 proběhla	 v	 přátelském		
a	klidném	duchu	za	účasti	a	podpory	ostatních	spolužáků	i	paní	
ředitelky.
	 Děkujeme	všem	žákům,	kteří	měli	odvahu	odrecitovat	své	
básně	a	vítězům	gratulujeme.

Mgr. Jana Nováková

Kino ALEX 3D - netradiční představení ve škole
	 V	 pondělí	 14.	 3.	 zavítalo	 do	 naší	 školy	 Kino	 Alex	 3D.	
Žáci	 si	museli	 nejdříve	promyslet,	 na	 jaké	představení	půjdou	
-	 Putování	 s	 dinosaury,	 Tajemné	 světy	 pod	 hladinou,	 Tahity,	
Polární	 medvěd.	 Pro	 někoho	 velmi	 těžký	 úkol,	 protože	 každý	
mohl	 jen	 na	 jedno	 představení.	 Tímto	 úkol	 nekončil.	V	 námi	
určený	 čas	 si	 museli	 také	 zakoupit	 vstupenky	 a	 vybrat	 k	 ní	
místenku	v	hledišti.	O	občerstvení	 (popcorn)	 se	 postarali	 žáci		
4.	ročníku,	a	tak	bylo	promítání	se	vším	všudy😊.
	 Se	 žáky	 jsme	 se	 nakonec	 přenesli	 do	 podmořského	 světa	
korálových	útesů.	Pozorovali	jsme,	jak	kolem	nás	plavou	želvy		
a	pátrají	po	potravě.	Nahlédli	jsme	do	nesčetných	jeskyní	a	puk-	
lin,	které	slouží	jako	útočiště	hejnům	pestrobarevných	ryb.	
	 Dále	 jsme	 měli	 možnost	 se	 stát	 součástí	 světa,	 v	 němž	
vládnou	dinosauři.	Vydali	jsme	se	na	neopakovatelnou	výpravu	
zpátky	 v	 čase,	 na	 které	 jsme	 poznávali	 příběhy	 doslova	
nadživotních	 proporcí.	 Seznámili	 jsme	 se	 s	 historií,	 vývojem		
i	 příčinami	 vymření	 největších	 známých	 dinosaurů	 na	 světě		
a	také	s	neuvěřitelnými	paleontologickými	objevy	moderní	doby.

Mgr. Romana Zvěřová

	 Šla	 jsem	na	kino	„Tajemné	světy	pod	hladinou	3D“.	Dala	
jsem	 vstupenku	 a	 koupila	 jsem	 si	 popcorn.	 Dostala	 jsem	 3D	
brýle.	Kino	se	mi	moc	líbilo.

Sandinka Sigmundová, 2. ročník

	 V	3D	kině	jsem	byl	poprvé.	Dostal	jsem	husté	brýle,	akorát		
z	nich	bolely	uši.	Koupil	jsem	si	popcorn.	Film	byl	o	dinosau-	
rech	a	moc	se	mi	líbil.

Daník Petrskovský, 2. ročník

	 Šla	 jsem	na	kino	„Tajemné	světy	pod	hladinou	3D“.	Před	
kinem	jsme	si	koupili	popcorn.	Potom	jsme	si	šli	sednout	a	dos-	
tali	jsme	3D	brýle.	Moc	se	mi	to	líbilo	a	chtěla	bych	znovu.

Alžbětka Vachutková, 2. ročník

Matematický Klokan
	 Soutěž	 byla	 tradičně	 rozdělena	 do	 několika	 kategorií.	
Kategorie	s	názvem	Cvrček	připadla	dětem	z	druhého	a	třetího	
ročníku,	kategorii	Klokánek	počítali	 žáci	 ze	čtvrtých	a	pátých	
tříd.	Limit	k	vyřešení	24	matematických	úkolů	byl	stanoven	na	
60	 minut.	 Nikdo	 z	 řešitelů	 nemohl	 prohrát,	 protože	 každému	
bylo	na	úvod	přičteno	24	bodů.
	 V	 kategorii	 Cvrček	 vyhráli	 Václav	 Lakomý	 a	 Julie	
Dokoupilová,	druhé	místo	obsadili	Alžběta	Vachutková	a	Nor-	
bert	 Holtslag,	 třetí	 místo	 získaly	 Agáta	 Dokoupilová	 a	 Sofie	
Urbánková.	V	kategorii	Klokánek	vyhrál	Ondřej	Hymr	a	Ondřej	
Hejtman,	druhé	místo	si	vysoutěžily	Adéla	Krčmová	a	Pavlína	
Menšíková,	třetí	místo	obsadili	Lukáš	Šindelář	a	Štěpán	Chlapík.

Mgr. Eva Zvěřová

Spolužák se stěhuje
	 Povím	 vám	 příběh,	 jak	 jsem	 se	 musela	 navždy	 rozloučit		
s	nejlepším	kamarádem,	kterého	mám.	Všechno	to	začalo,	když	
jsem	 šla	 do	 školy.	 Můj	 kámoš	Vlasťa	 	 řekl:	 ,,Ahoj	 Sofi,	 budu	
se	 stěhovat,	 protože	 rodiče	 to	 už	 v	 paneláku	 nebaví“.	 Měla	
jsem	smutný	den.	Všichni	spolužáci	mu	koupili	dárky,	napsali	
dopisy	a	popřáli,	aby	se	mu	v	nové	škole	líbilo.	Později	jsme	jeli	
na	 společný	výlet	 do	Krokodýlka.	Tam	 jsme	 si	 hráli,	 povídali		
a	 vyzkoušeli	 jsme	 všechny	 atrakce.	Vlasťu	 	 jsme	 pozvali	 i	 na	
spaní	ve	škole,	byl	moc	rád	a	my	také.	Téma	bylo	Rychlé	šípy.	
Plnili	jsme	úkoly	a	nakonec	byla	diskotéka.	Byla	to	zábava.

Sofie Urbánková, 3.ročník

Pomoc Ukrajině
	 Terezka	 nám	 chtěla	 udělat	 radost	 a	 přinesla	 do	 školy	
gumičky	na	pletení	náramků.	Napadlo	nás,	že	když	je	ta	válka,	
tak	 bychom	 mohli	 vyrobit	 náramky,	 prstýnky,	 náhrdelníky		
a	prodávat	je.	Jak	jsme	měli	napleteno,	domluvili	jsme	se,	že	se	
sejdeme	před	školou.	Terezka	vzala	náramky	a	krabici	s	nápisem	
PODPORA	UKRAJINY.	Julie	si	oblékla	triko	v	barvách	vlajky	
Ukrajiny,	které	vyrobila	společně	s	Norbertem.	Prodávali	jsme	
před	obchodem	a	cestovali	vesnicí.	Vydělali	 jsme	1	194,-	Kč,	
které	jsme	poslali	na	Projekt	SOS	Adra:	Pomoc	Ukrajině.	Jsme	
na	sebe	hrdí!
	 Byla	nám	zaslána	odpověď:	Vaší	podpory	si	velice	vážíme	
a	 doufáme,	 že	 nám	 zachováte	 svou	 přízeň	 i	 v	 budoucnosti.	
Děkujeme,	že	pomáháte	s	námi.	

Julie Dokoupilová 3. ročník

Krabice od srdce
	 Ve	 čtvrtek	 24.	 března	 jsme	 uspořádali	 pro	 ukrajinské	 děti		
v	budově	naší	školy	a	na	zahradě	JARNÍ	SLAVNOST.	V	družině	
i	 v	 učebně	 výtvarné	 výchovy	 si	 mohli	 dospělí	 i	 děti	 zhotovit	
různé	 výrobky	 hodící	 se	 k	 Velikonocům	 a	 k	 jarní	 výzdobě.		
V	 tělocvičně	 si	 žáci	 vyzkoušeli	 svoji	 obratnost	 a	 zručnost	
na	 opičí	 dráze,	 některým	 dětem	 se	 tak	 líbila,	 že	 si	 ji	 prošly		
i	několikrát.	V	jídelně	byla	malá	kavárnička,	kde	se	prodávalo	
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Pomoc Ukrajině

Příprava na Velikonoce v MŠ

Kino Alex 3D

Velikonoce ve skanzenu   - 2x 

Spolužák se stěhuje
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drobné	občerstvení.	Na	školní	zahradě	se	opékaly	špekáčky	a	zde	
také	proběhlo	slavnostní	předání	KRABIC	OD	SRDCE	dětem	
z	Ukrajiny.	V	 těchto	krabicích	bylo	mnoho	a	mnoho	dárečků,	
například	 omalovánky,	 pastelky,	 sešity,	 fixy,	 pera,	 pouzdra,	
pravítka,	 sladkosti,	 oblečení,	 panenky,	 autíčka,	 plyšáčci,	
bublifuci,	 puzzle,	 lego	 a	 další	 věci.	 My	 páťáci	 jsme	 krabice	
vyzdobili	 srdíčky	 a	 dětem	 jsme	 napsali	 přáníčka	 ukrajinským	
písmem.	Všichni	jsme	byli	nadšení	a	šťastní,	neboť	tento	den	se	
nám	líbil.

Leňa Bořilová a Maky Krainová, 5.ročník

Noc s Andersenem
	 V	 pátek	 večer	 se	 konala	 Noc	 s	Andersenem.	V	 noci	 byla	
diskotéka.	Pak	jsme	si	šli	lehnout	a	střídali	se	ve	čtení	knížek	od	
spisovatele	Jaroslava	Foglara.	Bylo	to	super!
	 Noc	s	Andersenem	se	nesla	v	duchu	spisovatele	Jaroslava	
Foglara,	 proto	 jsem	 měl	 na	 sobě	 tematickou	 modrou	 lodičku.	
Můj	tým	tvořili	tři	kluci	a	dvě	holky.	Dělali	jsme	různé	aktivity.	
Na	stanovištích	jsme	plnili	úkoly	a	získávali	písmena	do	tajenky.	
Nejvíce	 mě	 oslovilo	 skákání	 přes	 švihadlo	 a	 „fotbal“.	 Zkusili	
jsme	 si	 vytáhnout	 i	 ježka	 v	 kleci.	 Mně	 se	 to	 povedlo	 10krát.	
Cílem	 jednotlivých	 aktivit	 bylo	 vyrobení	Tleskačova	 kola.	 Po	
splnění	úkolů	 jsme	měli	volnou	zábavu,	kdy	 jsme	hráli	FNAF		
a	vyráběli	svítící	oblek	z	tyčinek.	Byl	to	večer	dle	mých	představ!
Po	příjezdu	do	školy	jsme	byli	svoláni	do	tělocvičny,	kde	jsme	se	
dozvěděli	program	večera	(Jaroslav	Foglar).	Paní	učitelky	nám	
připravily	stezku	ve	škole.	Celkem	bylo	7	týmů.	Každá	skupina	
měla	mapu	k	nalezení	stanovišť.	Chodily	po	škole	a	po	splnění	
úkolu	získaly	písmeno,	které	si	zapsaly	a	získaly	tajenku:	„JDI	
NA	PŮDU!“	Tam	čekal	smotaný	papír.	Byl	to	návod	na	sestave-	
ní	 Tleskačova	 létajícího	 kola.	 Každý	 tým	 ho	 musel	 postavit.	
Byla	za	to	odměna,	super!
	 Byla	to	super	párty,	na	které	byla	skoro	celá	škola.	Se	svým	
kámošem	jsme	na	sebe	nalepili	svítící	sticky.	Vypadali	jsme	jako	
svítící	stickmani.	Vběhli	jsme	na	párty	a	všichni	se	na	nás	dívali.	
Bylo	to	super!	Poté	jsme	si	četli	svoji	novou	FNAF	knihu.	

žáci 4. ročníku

- Pokračování ze str. 2 -

Velikonoce v MŠ

	 Venku	 nastalo	 jaro	 a	 velikonoční	 svátky	 přichází	 i	 k	 nám	
do	školky.	Ve	školce	nám	Velikonoce	začaly	už	o	 týden	dříve,	
abychom	si	je	stihli	pořádně	užít.	Na	tohle	období	se	děti	moc	
těšily,	vzhledem	k	tomu,	že	nám	je	za	poslední	dva	roky	překazila	
situace	 s	 Covid-19.	 S	 dětmi	 jsme	 vyzkoušeli	 různé	 techniky	
zdobení	vajíček	pomocí	ubrousků,	barev,	krupice.	Zdobili	jsme	
dřevěná	vajíčka	samolepkami.	
	 Ve	 středu	 6.	 dubna	 k	 nám	 přišla	 paní	 Faltýnková	 upéct		
s	dětmi	velikonoční	perníčky.	Děti	si	mohly	vyzkoušet	vyválet	
těsto	a	vykrojit	perníčky	formičkou	dle	výběru.	Na	závěr	jsme	
si	je	upekli.	Druhý	den	si	je	děti	nazdobily	sněhem,	marcipánem	
a	 dalším	 zdobením.	 Děti	 činnost	 velice	 zaujala,	 perníčky	 si	
odnesly	domů	a	s	rodiči	si	je	vychutnali.	
	 V	 dalším	 týdnu	 naši	 školku	 navštívila	 slepička.	 Děti	 byly		
v	očekávání,	jakou	nadílku	jim	přinese.	

Veronika Skládalová, učitelka MŠ

OHLEDNUTÍ ZA VELIKONOCEMI
A CO NÁS ČEKÁ 

V DALŠÍCH MĚSÍCÍCH

VELIKONOCE NA HANÉ

	 Více	než	pět	 stovek	návštěvníků	zavítalo	na	Bílou sobotu  
16. dubna	 do	 Hanáckého	 muzea	 v	 přírodě,	 kde	 -	 opět	
po	 dvouletém	 „covidovém“	 přerušení	 -	 proběhly	 tradiční	
Velikonoce na Hané.	 Děti	 i	 dospělí	 si	 během	 celodenního	
velikonočního	programu	mohli	vyzkoušet	mj.	zdobení vajíček 
různými technikami, ochutnat typické velikonoční pečivo 
- jidáše, uplést pomlázku	 nebo	 se	 jen	 projít	 areálem	 muzea		
a	nasát	jedinečnou	atmosféru	probouzejícího	se	jara.	

	 V	odpoledních	hodinách	vystoupily děti z místní základ- 
ní školy s velikonočním pásmem	 pod	vedením	paní	učitelky	
Evy	Zvěřové.	Ještě	předtím	však	muzeum	navštívili příkazští 
chlapci s hrkači a klapači.	Ty	svým	hlukem	podle	velikonoční	
tradice	 nahradily	 dočasně	 zvony,	 které	 „odletěly	 do	 Říma“.		
V	rámci	celého	dne	probíhal také malý jarmark	s	velikonoční	
a	jarní	tématikou.Velikonoční	akce	se	dle	reakcí	od	samotných	
návštěvníků	velmi	vydařila	a	už	teď	se	těšíme	na	jaro	2023.

KVĚTEN – SLAVNOSTNÍ OTEVŘENÍ 
ROUBENÉ STODOLY ZE SKALIČKY

	 Květnový	měsíc	bude	ve	znamení	příprav	a	realizace	letoš-	
ní	 největší	 akce	 -	 slavnostního otevření transferované raně 
novověké roubené stodoly ze Skaličky u Hranic.	 Termín	
otevření	je	naplánován	na	čtvrtek 26. května 2022	a	zúčastní	se	
jej	na	devadesát	pozvaných	zástupců	politického,	společenského	
a	kulturního	života	České	republiky,	resp.	střední	Moravy.	Svoji	
účast	předběžně	přislíbili	představitelé	Ministerstva	kultury	ČR	
a	zástupci	Olomouckého	kraje.
	 O	 dva	 dny	 později,	 v sobotu 28. května,	 se	 muzeum	
otevře zdarma pro	 občany	 Příkaz	 a	 širokou	 veřejnost.	 Za	
účasti	 odborníků	 na	 lidovou	 architekturu	 budou	 probíhat	
komentované prohlídky	nově	zpřístupněné	unikátní roubené 
stodoly ze Skaličky.	 Pro	 návštěvníky	 budou	 připraveny	 také	
prohlídky	 ovocného	 sadu	 s	 historickými	 odrůdami	 či	 krojová	
poradna	 se	 znalkyněmi	 hanáckého	 lidového	 oděvu	 B.	 Millou	
a	 J.	Vítoslavskou.	V	odpoledních	hodinách	 je	pro	návštěvníky	
připraveno	 vystoupení	 dětské	 cimbálové	 muziky	 z	 Velké	
Bystřice.

ČERVEN – ODBORNÁ KONFERENCE 
A VZDĚLÁVACÍ AKTIVITY PRO ŠKOLY

	 Ve	dnech	1. a 2. června	bude	probíhat	–	ve	spolupráci	Komise	
pro	 lidové	 stavitelství,	 sídla	 a	 bydlení	 při	 České	 národopisné	
společnosti,	Hanáckého	muzea	v	přírodě,	obce	Příkazy,	Ústavu	
evropské	etnologie	FF	MU	v	Brně	a	Státního	okresního	archivu	
Olomouc	odborná konference	s	názvem	Objekty venkovského 
stavitelství na původních místech s muzejními či jinými 
expozicemi.	 První	 den	 budou	 v	 zasedací	 místnosti	 Státního	
okresního	 archivu	 v	 Olomouci	 předneseny	 jednotlivé	 odborné	
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příspěvky,	druhý	den	je	pro	účastníky	připravena	prohlídka	obce	
Příkazy	včetně	návštěvy	Hanáckého	muzea	v	přírodě.

 Od 8. do 23. června	 (vždy	v	úterý,	ve	středu	a	ve	čtvrtek	
od	9	hod.	a	od	10.30	hod.)	budou	v	Hanáckém	muzeu	v	přírodě	
probíhat	 vzdělávací programy pro děti	 zaměřené	 na	 lidová	
řemesla	 a	 pracovní	 život	 na	 hanáckém	 statku.	 Děti	 se	 během	
programu	seznámí	a	vyzkouší	některé	z	vybraných	aktivit	–	mj.	
praní	prádla,	zdobení	perníku,	mlácení	obilí	cepem	nebo	výrobu	
hliněné	cihličky	-	a	poznají	lidového	řemeslníka,	který	je	zasvětí	
do	tajů	svého	řemesla.

	 V	 květnu	 je	 Hanácké	 muzeum	 v	 přírodě	 pro	 veřejnost	
otevřeno	pouze	o	víkendech	od	10	do	16	hodin	a	v	červnu	každý	
den	(mimo	pondělí)	vždy	od	10	do	17	hodin.	Budeme	se	těšit	na	
Vaši	návštěvu.

Josef Urban
Hanácké muzeum v přírodě

Fotka Praděd - Výstup na Praděd

Fotka společná – zleva: Švoma Lukáš, Suchomel Petr, Spurný 
Jaroslav, Utíkal Jan, Bednář Petr, Dostál Miroslav, Večeřa 
Michal, trenér Rücker Pavel, Jarmar Michal, Peřina Petr, 
Holík Štěpán, Přidal Martin, Gaja Antonín, Lád Adam, Vaca 
Filip

TJ SOKOL PŘÍKAZY

	 V	měsíci	březnu	se	konala	valná	volební	hromada	a	v	So-	
kole	se	měnil	předseda.	Vzhledem	k	tomu,	že	dosavadní	nejvyš-	
ší	muž	Petr	Bednář	 avizoval	dlouho	dopředu	konec	 s	 činností	
ve	výboru,	musel	se	vybrat	nový	hlavní	představitel,	tím	se	stal	
nakonec	 dlouholetý	 hráč	 a	 aktivní	 člen	 TJ	 Miroslav	 Koláček.	
Jako	místopředseda	figuruje	Miroslav	Dostál,	 jednatel	 zůstává	
Pavel	Pěček,	hospodářka	Romana	Střítecká,	fotbal	má	na	starosti	
Petr	 Dostál	 a	 SPV	 Květoslava	 Hojná,	 další	 členové	 výboru	
jsou	Petr	Bartoněk,	Pavel	Dospiva,	Kateřina	Hrubá,	Adam	Lád		
a	Václav	Lakomý.
	 Od	 konce	 března	 nám	 začala	 fotbalová	 jarní	 část	 soutěže	
mužů	a	v	dubnu	také	turnaje	benjamínků.	Co	se	týče	mužů,	tak	
ti	letos	měli	přípravu	na	jarní	část	již	od	konce	podzimní	sezóny.	
V	únoru	potom	proběhl	zimní	turnaj	na	novém	multifunkčním	
hřišti	 a	 v	 březnu	 odjeli	 hráči	 na	 soustředění	 do	 Karlova	 pod	
Pradědem.	 Absolvovali	 ho	 v	 krásném	 hotelu	 Kamzík,	 hráči	
polykali	 tréninkové	 dávky	 ve	 4	 blocích,	 věnovali	 se	 rychlosti		
a	motorické	činnosti,	práci	s	míčem	na	malém	prostoru.	Proběh-	
ly	 tréninkové	 jednotky	 v	 posilovně,	 taktická	 část	 v	 učebně.	
Výborná	 parta	 vše	 zvládla	 na	 jedničku,	 hráči	 měli	 maximální	
servis	 (stravovací,	 regenerační	 linky),	 celý	 tým	 tahal	 za	 jeden	
provaz.
	 Kromě	 fotbalu	 Vás	 můžeme	 už	 teď	 pozvat	 na	 Den	 dětí,	
který	v	našem	areálu	proběhne	v	neděli	12.6.	2022	a	na	zábavy		
s	kapelou	SAX,	které	proběhnou	25.	6.	2022	a	13.	8.	2022.	
	 Všechny	aktuální	pozvánky	a	aktuality	můžete	zaznamenat	
na	našich	www	a	fb	stránkách.

Roubená stodola ze Skaličky

www.prikazy.cz
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Zprávy z Rady

	 Vážení	 čtenáři,	 ve	 sloupku	 VÍTE,	 ŽE	 Vás	 chceme	
informovat	o	zajímavých	věcech	projednávaných	Radou	obce,	
která	se	pravidelně	schází	každých	čtrnáct	dní.	Vybrali	jsme	pro	
Vás	ty	nejzajímavější:

Rada obce schválila:
l	 nákup	 kontejneru	 na	 bioodpad	 o	 objemu	 10	 m3	 od	 pana	
Pavla	Maiera,	Příkazy,	za	cenu	52.030,-	Kč	vč.	DPH.	Kontejner	
bude	sloužit	pro	sběr	kompostovatelného	odpadu	a	bude	umístěn	
u	hasičské	zbrojnice	v	Příkazích
l	 cenovou	nabídku	od	Automena	Czech	s.r.o.,	Mohelnice	na	
dodávku	septiků	na	kanalizaci	Hynkov	ve	výši	109.916,40,-	Kč	
vč.	DPH	
l	 žádost	 Základní	 školy	 a	 Mateřské	 školy,	 p.o.,	 Příkazy		
o	schválení	smlouvy	o	poskytnutí	finančního	daru	škole	ve	výši	
50.000,-	Kč	na	nákup	knih	a	krytí	motivační	finanční	odměny	od	
Pomáháme	školám	k	úspěchu	o.p.s.	Praha	
l	 účetní	závěrku	Základní	školy	a	Mateřské	školy,	p.	o.,	Příkazy	
k	31.12.2021za	rok	2021	v	jejím	plném	rozsahu.		Bylo	zjištěno,	
že	schvalovaná	účetní	závěrka	poskytuje	v	rozsahu	skutečností	
posuzovaných	podle	zákona	č.	563/1991	Sb.,	o	účetnictví	věrný	
a	 poctivý	 obraz	 předmětu	 účetnictví	 a	 finanční	 situaci	 účetní	
jednotky.	 Schvaluje	 zlepšený	 hospodářský	 výsledek	 ve	 výši	
99.366,85	Kč
l	 žádost	Unie	Roska,	z.s.,	Olomouc	o	poskytnutí	individuální	
dotace	z	rozpočtu	obce	Příkazy	ve	výši	10.000,-	Kč
l	 Rada	obce	 schválila	nabídnout	ubytovací	kapacitu	prostor		
v	Záloženském	domě	pro	běžence	z	Ukrajiny	a	schválila	úhra-	
du	s	tím	spojených	nákladů
l	 cenovou	 nabídku	 společnosti	 Dopravní	 značení	 Svoboda,	
Olomouc,	 na	 instalaci	 nového	 dopravního	 značení	 na	 akci	
Cyklostezky	Příkazy	za	cenu	14.743,-	Kč.	Jedná	se	o	doplnění	
informace,	že	cyklostezky	je	možné	využívat	i	pro	chodce
l	 podání	žádosti	o	dotaci	na	vybavení	školní	jídelny	a	školní	
družiny	včetně	podlah		z	MAS	Moravská	cesta	
l	 cenovou	 nabídku	 Ing.	 Josefa	 Křeháčka,	 Bílany	 na	 orga-	
nizační	zajištění	výběrového	řízení	na	dodavatele	stavby	k	ve-	
řejné	 zakázce	 „Instalace	 septiků	 k	 RD	 na	 Hynkově“	 ve	 výši	
25.000,-	Kč		
l	 snížení	 nájemného	 restaurace	 v	 Záloženském	 domě	 na	
5.000,-	 Kč/měsíc,	 zároveň	 navýšení	 záloh	 na	 elektřinu	 na	
15.000,-	Kč/měsíc	od	února	2022,	a	to	vzhledem	k	aktuální	ceně	
elektřiny
l	 zrušení	 nebezpečných	 prvků	 dětského	 hřiště	 na	 Hynkově	
u	mlýna.	Dle	návrhu	studie	 řešení	zastavěné	části	Hynkova	se	
plánuje	výstavba	nového	dětského	hřiště	u	mlýna
l	 návrh	 ITEAD,	 Olomouc	 na	 dodatek	 smlouvy	 pojištění	
majetku	 na	 živelné	 pojištění	 (vichřice)	 a	 navýšení	 ročního	
pojistného	o	6.776,-Kč.	Soubor	budov	a	ost.	staveb	se	navyšuje	
na	poj.	částku	183.256.000,-	Kč	a	soubor	movitých	předmětů	–	
navýšení	na	poj.	částku	15.078.000,-	Kč,	navýšení	limitu	plnění	
u	rizika	vichřice-tornádo	o	1.751,-	Kč.	Roční	pojistné	obce	po	
změnách	a	po	zahrnutí	větrného	čerpadla	v	biocentru	za	dálnicí	
činí	104.347,-	Kč
l	 žádost	 Základní	 a	 Mateřské	 školy	 Příkazy,	 p.o.	 o	 souhlas	
zřizovatele	 s	 přidělením	 účelově	 určeného	 daru	 od	 Women	
for	 women,	 o.p.s.	 v	 rámci	 projektu	 obědy	 pro	 děti.	 Jedná	 se		

o	podporu	1	žáka	z	Ukrajiny	a	to	v	období	od	01.	dubna	2022	do	
30.	června	2022.	Celkem	se	jedná	o	dar	ve	výši	1.922,-	Kč
l	 žádost	 o	 vyjádření	 k	 projektové	 dokumentaci	 pro	 Správu	
železnic,	státní	organizaci	pro	stavbu	„Doplnění	závor	na	PZS	
/P7628/	v	km	13,669	trati	Olomouc	-	Drahanovice	přes	silnici	
Olomouc	-	Litovel
l	 žádost	o	pořízení	územní	studie	„Územní	studie	Příkazy	–	
lokalita	Hráč“	podle	zákona	o	územním	plánování	a	stavebním	
řádu	ve	znění	pozdějších	předpisů	(stavební	zákon)
l	 cenovou	nabídku	od	firmy	Ptáček,	Brno	na	2	ks	plastových	
septiků	 za	 cenu	 65.433,20	 Kč	 vč.	 DPH	 pro	 kanalizaci	 na	
Hynkově
l	 finanční	příspěvek	ve	výši	2.000,-	Kč	pro	TJ	Sokol	Příkazy	
na	akci	„Dětský	den“,	který	se	bude	konat	dne	12.6.2022

Zprávy ze Zastupitelstva obce
Zastupitelstvo obce dne 17. února 2022 schválilo:
l	 Rozpočet	na	rok	2022
(prioritou	rozpočtu	pro	 letošní	rok	 je	dokončení	kanalizačního	
systému	na	Hynkově,	dále	oprava	krovu	na	kapli	v	Příkazích,	
oprava	 fasády	 Záložny	 -	 čelní	 strany,	 zakoupení	 sekačky		
s	 mulčovačem,	 zakoupení	 malé	 dodávky,	 postavení	 nového	
chodníku	 ze	 strany	 obce	 od	 domu	 manželů	 Třeškových	 po	
dům	 manželů	 Kvítkových	 na	 Hynkově	 v	 rámci	 realizace	 sta-	
veb	 po	 pozemkových	 úpravách,	 dokončení	 územní	 studie	 na	
Hynkově	 na	 veřejná	 prostranství,	 zeleň,	 komunikace	 a	 chod-	
níky,	 pasport	 veřejného	 osvětlení	 v	 obci	 a	 drobné	 opravy	
obecního	majetku).	Rozpočet	je	navržen	jako	vyrovnaný.	Příjmy		
i	výdaje	jsou	ve	výši	33.444.732,38	Kč)
l	 Smlouvu	o	poskytnutí	podpory	č.	1190400329	ze	Státního	
fondu	životního	prostředí	na	akci	„Doplnění	kanalizace	a	bio-	
logické	 dočišťovací	 nádrže	 Hynkov“	 (Jedná	 se	 o	 dotaci	 na	
dočišťovací	nádrže	ve	výši	4.074.797,78	Kč,	tj.	ve	výši	63,73	%	
uznatelných	nákladů)
l	 Dodatek	č.	 2	k	úvěrové	 smlouvě	 	 č.	 0632882179/LCD	ze	
dne	19.	6.	2020	(byla	zachována	původní	úroková	sazba	0,97%,	
doplatek	 30.000,-	 Kč	 za	 uzavření	 dodatku	 a	 provize	 ve	 výši	
15.000,-	Kč)
l	 Plánovací	smlouvu	mezi	Obcí	Příkazy	a	Jitkou	Frýbortovou	
a	Mgr.	Marií	Chlopčíkovou,	Ph.	D.	(Plánovaná	výstavba	budoucí	
komunikace	k	rodinným	domům	bude	na	základě	této	smlouvy	
předána	bezúplatně	do	majetku	obce)

Zastupitelstvo obce dne 7. dubna 2022 schválilo:
l	 Koncepci	rozvoje	obce	na	rok	2022	–	2026
(Koncepce	 rozvoje	 popisuje	 plánovaný	 rozvoj	 obce	 na	 příští	
období.	Jedná	se	o:	
l	 opravu	 prostor	 školní	 jídelny	 a	 družiny,	 vybavení	 novým	
nábytkem	a	dokončení	úpravy	školního	dvora	a	zahrady,	včetně	
propojení	se	sportovním	areálem
l	 výstavbu	nových	garáží	a	technického	zázemí	na	pozemku	
za	obecním	úřadem	
l	 dokončení	studie,	která	bude	sloužit	k	přípravě	projektové	
dokumentace	v	zastavěné	části	Hynkova	a	její	realizace
l	 výstavbu	polních	cest	a	výsadby	zeleně	v	rámci	první	etapy	
po	komplexní	pozemkové	úpravě	na	Hynkově
l	 odklonění	těžké	zemědělské	dopravy,	která	vede	přes	Příkazy	
mimo	zastavěnou	část	obce	do	střediska	družstva	ZD	Unčovice	
a	napojení	střediska	družstva	zpevněnou	polní	cestou	na	silnici	
Litovel	-	Olomouc	a	na	Hynkov	včetně	nového	zabezpečeného	
železničního	přejezdu
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l	 dokončení	 opravy	 Záloženského	 domu	 v	 Příkazích,	 od	
roku	2012	zde	byla	provedena	řada	dílčích	oprav,	v	roce	2015	
byla	 vypracována	 projektová	 dokumentace	 a	 vydáno	 stavební	
povolení	na	komplexní	opravu	této	budovy,	v	roce	2016	došlo	ke	
generální	opravě	střechy,	v	roce	2018	proběhly	opravy	pokojů	ve	
2.	nadzemním	podlaží	a	to	z	rozpočtu	obce,	je	plánována	oprava	
3.	nadzemního	podlaží,	ubytovací	kapacita	Záloženského	domu	
bude	45	osob,	tedy	pro	celý	autobus	hostů
l	 výstavba	cyklostezky	směrem	na	Náklo,	od	Kaple	Sv.	Cyrila	
a	Metoděje	až	po	bývalou	pekárnu
l	 vybudování	 protihlukových	 stěn,	 společně	 s	 ostatními	
obcemi	 Mikroregionu	 Litovelsko,	 na	 snížení	 hluku	 z	 auto-	
mobilové	dopravy	v	obcích,	které	se	nacházejí	podél	rychlostní	
komunikace
l	 zavádění	 nových	 technologií,	 které	 by	 mohly	 posloužit		
k	co	největší	energetické	soběstačnosti	obce.	Jedná	se	o	možnosti	
na	 instalaci	 solárních	 panelů,	 či	 větrných	 turbín	 na	 obecních	
budovách	a	následné	využití	 takto	vyrobené	elektrické	energie	
pro	 potřeby	 obce,	 či	 uložení	 elektrické	 energie	 do	 baterií,	 ze	
kterých	by	byla	napájena	spotřeba	obce)
l	 Poskytnutí	 finančního	 daru	 TJ	 Sokol	 Příkazy	 ve	 výši	
50.000,-	Kč
l	 Poskytnutí	finančního	daru	Římskokatolické	farnosti	Náklo	
ve	výši	25.000,-	Kč
l	 Rozpočtovou	změnu	č.	2
l	 Kupní	smlouvu	na	komunikaci,	kanalizaci	a	veřejné	osvětlení	
se	spol.	SUNNY	FARM.	za	cenu	1,-	Kč.	Obec	podpisem	této	
smlouvy	 získává	 do	 svého	 vlastnictví	 pozemky	 p.	 č.	 1315/20,	
1315/40,	1662/1,	1662/2	a	1622/3	v	k.	ú.Hynkov	na	kterých	je	
vybudovaná	asfaltová	komunikace	a	dále	pak	veřejné	osvětlení		
a	kanalizaci,	které	jsou	umístěny	na	těchto	pozemcích	
l	 Dohodu	 o	 vzdání	 se	 práva	 na	 náhradu	 škody	 vzniklé	 na	
pozemku	 (města	 Olomouc)	 mezi	 obcí	 Příkazy	 a	 statutárním		
městem	Olomouc	č.	OMAJ-SMV/INO/001024/2022/Pih.
(dohoda	 souvisí	 s	 výstavbou	 nové	 polní	 cesty	 od	 hospody	 na	
Hynkově	směrem	na	Horku	nad	Moravou)
l	 Smlouvu	o	dílo	mezi	obcí	a	společností	MODOS,	spol.	s.r.o.,	
Olomouc	na	instalaci	septiků	k	rodinným	domům	na	Hynkově		
a	část	centrální	kanalizace

	Josef Škrabal

Vzpomínka na
MVDr. Ladislava  Staroštíka

	 Dne	16.	března	2022	ve	věku	93	let	zemřel	náš	spoluobčan	
MVDr.	 Ladislav	 Staroštík.	 Narodil	 se	 do	 rodiny	 místního	
zvěrolékaře.	Rodina	žila	ve	dvou	podnájmech,	než	si	v	r.	1939	
postavili	vlastní	dům	v	ulici	k	nádraží.	Příkazští	mu	říkali	vila	
slintavka.	Neprávem.	Při	 této	nákaze	bylo	podnikání	omezeno	
jen	na	naléhavé	případy	a	navíc	klienti	 zvěrolékaře	neměli	na	
zaplacení,	protože	nesměli	prodávat	mléko	a	maso.	V	té	době	si	
v	téže	ulici	postavil	opravárenskou	dílnu	Jaroslav	Ráger,	který	
přišel	 do	 Příkaz	 z	 jižního	 Slovenska.	 Mladý	 Laďa	 měl	 zájem		
o	techniku,	a	tak	většinu	volného	času	trávil	v	Rágerově	autodíl-	
ně.	 Její	 majitel	 tvrdil,	 že	 se	 u	 něho	 vyučil	 automechanikem.	
Přesto	 po	 gymnaziálních	 studiích	 v	 Litovli	 a	 po	 jeho	 zavření		
v	 r.	 1944	 pro	 účast	 několika	 studentů	 v	 partyzánském	 odboji	
nakonec	v	olomouckém	Pöttingeu	neodchází	studovat	techniku,	
jak	si	přál,	ale	na	přání	otce,	který	chtěl	mít	následníka,	veteri-	
nární	medicínu.	V	průběhu	studia	ho	zaujal	rozvíjející	se	obor,	
kterým	byla	virologie.	Proto	po	absolutoriu	neodchází	do	terénní	
praxe	 ale	 do	 Biovety	 Ivanovice	 na	 Hané.	 Tam	 pracuje	 jako	
virolog	na	morovém	oddělení	a	později	na	výzkumném	pracovišti	
Drnovská.	 Absolvuje	 stáž	 na	 německém	 ostrově	 Rujána,	 kde	
bylo	 přísně	 střežené	 pracoviště	 pro	 velmi	 nebezpečné	 nákazy	
zvířat.	 Po	 jejím	 absolvování	 zavádí	 v	 Biovetě	 lyofilizaci	 viru	
vztekliny,	 neléčitelného	 smrtelného	 onemocnění	 zvířat	 a	 lidí.	
Dnes	už	jsou	všechny	viry	ve	vakcinách	(i	v	těch	covidových)	
v	 lyofilozovaném	stavu.	Spolu	s	RNDr.	Kalábem	zpracovávají	
nové	metody	kultivace	původců	virových	a	bakteriálních	nákaz.	
V	 Biovetě	 pracuje	 víc	 jak	 dvacet	 let.	 Pak	 přichází	 na	 okresní	
veterinární	správu	v	Olomouci	a	věnuje	se	problematice	hygieny	
výroby	a	zpracování	mléka.	Stojí	u	zprovoznění	mlékárny	Olma.	
A	i	zde	využívá	svého	technického	nadání.	První	ředitel	Olmy	
opakovaně	prohlašoval	-	zaměstnáváme	13	inženýrů,	ale	když	se	
něco	pokazí,	musíme	sehnat	Staroštíka.	Zpracovává	celostátně	
provozovanou	 metodiku	 biotechnologické	 kontroly	 dojicích	
zařízení	v	zemědělské	prvovýrobě.	Obracejí	se	na	něho	se	svými	
problémy	zemědělci	a	zpracovatelé	z	celé	republiky.
	 Jeden	jeho	už	nežijící	příkazský	vrstevník	o	něm	prohlásil,	
že	je	to	nejchytřejší	člověk	z	celé	dědiny.	A	já	dodávám,	že	velice	
skromný.	Mohli	jste	se	s	ním	bavit	o	imunitě,	monoklonálních	
protilátkách,	černých	dírách	v	kosmu,	digitálních	technologiích,	
ale	třeba	i	o	jarním	řezu	ovocných	stromů	nebo	politice.	Čím	víc	
toho	věděl,	tím	víc	si	uvědomoval,	že	daleko	víc	je	toho,	co	neví.	
Napadá	mi	Sokratovo	-	Scio	né	scíre	-	vím,	že	nic	nevím.	A	proto	
věřil	v	Boha,	jakési	absolutno,	které	tu	nad	námi	od	věků	stojí.
	 Několik	 volebních	 období	 pracoval	 jako	 člen	 rady	 naší	
obce	 a	 z	 jeho	 popudu	 byla	 realizována	 řada	 užitečných	 věcí.	
První	 vyslovil	 myšlenku,	 že	 na	 hanáckou	 náves	 patří	 švestky	
(kadlátky),	když	po	odstranění	tujové	zeleně	byl	záměr	obnovit	
kdysi	hruškovou	alej.	
	 Spolu	 s	 manželkou	 Marií,	 zubní	 lékařkou	 stomatologické	
kliniky	v	Olomouci	vychovali	dvě	děti.	Syn	Petr	je	lékař	a	zabývá	
se	 histochemií,	 žije	 v	 USA,	 dcera	 Marie	 pracuje	 jako	 zubní	
lékařka.	Tolik	 jen	pár	 slov	o	moudrém,	všestranně	vzdělaném	
člověku,	který	tu	s	námi	žil	.

S.K.

PLÁN AKCÍ NA
KVĚTEN A ČERVEN 2022

KVĚTEN
		1.	5.	 (ne)	 Stavění	máje	
		7.	5.	 (so)	 Střelby	MS	na		„Safari“	
13.	5.	 (pá)	 Den	matek
21.	5.	 (so)	 Hasičská	soutěž	-	SDH	Hynkov
21.	5.	 (so)	 Zájezd	Valašsko
28.	5.	 (so)	 Kácení	máje
	
ČERVEN		
		3.	6.	 (pá)	 Koncert	Smíšeného	pěveckého	sboru	Příkazy
12.	6.	 (ne)	 Dětský	den	–	Sokol	Příkazy
25.	6.	 (so)	 Karneval	–	Sokol	Příkazy

www.prikazy.cz
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Opravená Kladniční lávka přes Moravu v Hynkově

Pantla

Stromořadí na cyklostezce ke Skrbeni

Medlochodi v Příkazích

Pohled do sálu 

Přijeli k nám MEDLOCHODI

	 V	 neděli	 13.	 března	 2022	 jsme	 měli	 po	 dlouhé	 době	
příležitost	být	společně	na	velkém	sále	„Repre“	–	Záloženského	
domu	 -	 na	 divadelním	 představení.	 Zahráli	 nám	 je	 ochotníci		
z	Medlova,	tedy	Medlochodi.
	 Hra	 AGROSTORY	 ANEB	 BEZKONTAKTNÍ	 ŽENY	
přítomné	 diváky	 pobavila,	 potěšila	 a	 rozesmála.	 To	 je	 moc	
dobře,	neboť	smíchu	je	třeba	v	každé	době.

	 Byli	mezi	námi	 i	 diváci	 z	Ukrajiny,	pro	které	 je	 tento	 čas	
obzvláště	těžký.

	 Zveme	všechny	občany	na	další	setkání,	která	se	při	akcích	
konaných	u	nás	v	obci	uskuteční.

	 Za	kulturní	komisi	pro	Radě	obce	Příkazy
Mgr. Božena Mikolajczyková

Kladniční lávka přes Moravu u Hynkova 
opravena

	 Každé	 jaro,	 víc	 jak	 před	 padesáti	 lety,	 když	 děcka	 doma	
začala	 zpívat	 „Jaro,	 jaro,	 zima	 už	 je	 pryč,	 sníh	 se	 mění	 na	
sněženky…“	a	hynkovský	pantáta	Velfl	donesl	manželce	kytičku	
prvních	sněženek,	zašli	 jsme	se	do	Hynkova	na	ty	první	posly	
jara	podívat.	Někde	bývaly	ještě	zbytky	sněhu,	někdy	byl	celý	
hynkovský	splav	pod	vodou.	Zimy	bývaly,	jak	se	patří.	Později,	
když	 voda	 opadla,	 jsme	 chodili	 podél	 ramene	 Moravy	 cestou	

www.prikazy.cz
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PANTLA

	 O	 činnosti	 národopisného	 souboru	PANTLA	nám	napsala	
jedna	 z	 maminek	 dětí	 navštěvujících	 tento	 soubor	 paní	 Jitka	
Hegerová:
	 Národopisný	spolek	Pantla	vstoupil	do	nového	roku	v	dob-	
ré	 náladě,	 s	 nadšením	 a	 elánem.	 Svědčí	 o	 tom	 výčet	 aktivit,	
které	se	v	uplynulých	měsících	v	kruhu	přátel	a	členů	souboru	
uskutečnily.		
	 V	 současnosti	 se	 dětská	 složka	 souboru	 v	 počtu	 13	 dětí	
z	 Příkaz,	 Nákla,	 Skrbeně	 i	 Olomouce	 schází	 pravidelně	 pod	
vedením	 předsedy	 spolku	 Mgr.	 Petra	 Ošťádala	 jednou	 týdně,	
střídavě	v	tělocvičně	ZŠ	Náklo	a	Příkazy.	
	 Děti	 s	 rodiči	 i	 dospělí	 členové	 souboru	 se	 však	 potkávají	
mnohem	 častěji,	 a	 to	 na	 projektových	 dnech	 zorganizovaných	
ve	 spolupráci	 s	 MAS	 Moravská	 cesta.	 Letos	 se	 už	 děti	 mimo	
jiné	 seznámily	 s	 masopustními	 a	 velikonočními	 zvyky,	 velký	

Poděkování Aničce Dragounové

	 Před	pár	dny	se	Anička	Dragounová	zastavila	na	obecním	
úřadě,	 aby	 provedla	 vyúčtování	 za	 dárkové	 balíčky,	 které	
společně	s	gratulací	roznáší	našim	spoluobčanům	při	příležitosti	
jejich	 významného	 životního	 jubilea.	 Chvilku	 jsme	 povídali,		
a	 pak	 Anička	 řekla:	 „Těch	 11	 let,	 kdy	 jsem	 začala	 rozvážet	
obědy	seniorům,	nějak	rychle	uteklo“.	 	Zeptal	 jsem	se,	zda	se	
náhodou	nespletla.	Trvala	na	svém	a	začala	vyprávět,	jak	tahle	
její	obětavá	služba	pro	všechny,	kteří	ji	potřebovali,	začala.	
	 Před	 11	 lety	 mluvila	 o	 potřebnosti	 rozvozu	 obědů	 s	 pa-	
ní	 Evou	 Zbořilovou	 a	 ta	 zase	 se	 svojí	 kamarádkou	 paní	
doktorkou	 Ivanou	 Spurnou,	 která	 v	 té	 době	 měla	 na	 obci	
za	 úkol	 najít	 někoho,	 kdo	 by	 byl	 ochoten	 se	 takové	 služby	
ujmout.	 Holky	 to	 všechny	 domluvily,	 zorganizovaly,	 Anič-	
ka	 sedla	 na	 kolo	 a	 začala	 rozvážet	 jídlonosiče	 s	 jídlem	 všem,	
kteří	 měli	 nějaký	 zdravotní	 hendikep	 a	 nemohli	 si	 pro	 obědy	
dojít	 sami.	 Její	 kolo	 mělo	 dva	 nosiče,	 jeden	 vpředu,	 druhý	
vzadu,	které	byly	uzpůsobeny	tak,	aby	se	tam	vešlo	co	nejvíce	
nádob	 s	 jídlem.	 Mnohdy	 musela	 několikrát	 zajíždět	 do	 školní	
kuchyně	či	k	bývalému	sklenářství,	kam	vozí	obědy	z	kuchyně	
ZD	 Unčovice,	 aby	 všechny	 zájemce	 o	 tuto	 službu	 uspokojila.	
Anička,	 coby	 zdatná	 sokolka,	 tuto	 práci	 zvládala	 bravurně		
i	v	dešti	či	v	zimě,	kdy	se	jí	napadlý	sníh	lepil	na	pláště	a	cesta	
byla	kluzká	a	zledovatělá.	Mnohdy	to	byl	od	ní	heroický	výkon,	
ale	vždycky	svůj	úkol	zvládla	a	jídlo	doručila	seniorům	včas.	
	 Později	 obec	 zakoupila	 tříkolku,	 ale	 ukázalo	 se,	 že	 jízda	
na	 ní	 není	 vůbec	 jednoduchá,	 proto	 Anička	 oprášila	 svůj	
řidičský	 průkaz	 a	 začala	 pro	 rozvoz	 používat	 svoje	 auto.	
Možná	manželovo	-	za	nepřesnost	se	předem	omlouvám.	Krom	
rozvozu	 obědů	 rovněž	 seniorům	 zajišťovala	 nákupy	 potravin		
a	další	služby,	o	které	ji	požádali.	Vždy	ochotně,	pečlivě,	s	úctou		
a	s	laskavým	slovem.	Pro	mnoho	lidí,	kteří	bydlí	či	bydleli	sami,	
to	byl	mnohdy	jediný	kontakt		s	dalším	člověkem	během	dne.
	 Bohužel	 zdravotní	 hendikep,	 který	 se	 postupně	 zhor-	
šoval,	už	nadále	Aničce	nedovoluje,	aby	ve	svém	tolik	potřeb-	
ném	konání	pro	druhé	pokračovala.	
	 Aničko,	 za	 těch	 dlouhých	 či	 krátkých	 11	 let	 jsi	 toho	 pro	
druhé	vykonala	obrovsky	mnoho,	my	ti	za	to	všichni	moc	a	moc	
děkujeme	a	přejeme	brzké	uzdravení.

ohlas	zaznamenaly	také	bramborové	či	palačinkové	soboty	v	du-	
chu	rodinného	setkání,	tvoření,	kuchtění	a	her.	Zapojené	rodiny	
si	 také	 nenechaly	 ujít	 výlet	 do	 olomoucké	 svíčkárny,	 kde	
vlastnoručně	vyráběly	svíčky,	koupelové	soli	a	mýdla.	
	 Svůj	 program	 mohly	 děti	 ze	 souboru	 poprvé	 představit		
9.	dubna	v	Litovli	na	velikonočním	řemeslném	jarmarku	v	mu-	
zeu.	 Připomněly	 návštěvníkům	 hlavní	 lidové	 tradice	 a	 zvyky	
související	s	příchodem	jara,	mezi	něž	patří	i	vynášení	Smrtky.	
Ta	 byla	 po	 odstrojení	 úspěšně	 zapálena	 a	 vhozena	 nejen	 do	
Muzejní	vody,	ale	i	do	našeho	obecního	rybníčku	o	týden	dříve	
na	Smrtnou	neděli.	

	 Jaro,	nový	život	a	naději	symbolicky	přinesli	členové	a	přátelé	
souboru	s	takzvaným	litečkem	také	do	obce	Náklo.	Vlastnoručně	
vyrobenými	vajíčky	z	projektových	dnů	nezapomněli	přizdobit	
kraslicovník	u	Jednoty.	A	už	nyní	se	těší	na	23.	slet	čarodějnic	
v	Mezicích,	 který	 soubor	Pantla	ve	 spolupráci	 s	SDH	Mezice	
pořádá	30.	dubna.	

k	Horce	a	pak	doleva	přes	hlavní	tok	Moravy	ke	Štěpánovu	po	
chatrné	 lávce;	 nevěděli	 jsme,	 že	 se	 jí	 říká	 Kladniční.	 Přechod	
byl	pro	děcka	jakýsi	bobřík	odvahy.	Ale	i	pro	dospělého	přechod	
přes	 kývající	 se	 lávku	 s	 pohledem	 do	 valící	 se	 kalné	 vody	
vyžadoval	trochu	odvahy.	Ale	stálo	to	za	to.	Bílé	pláně	sněženek	
v	lese	s	mohutnými	duby	a	jasany	připomínaly	sněhový	pokryv.	
Obdivovali	 jsme,	 s	 jakou	 silou	 se	 sněženky	 dostávají	 přes	
na	 podzim	 spadané	 listy.	 Od	 té	 doby	 tam	 každý	 rok	 jezdíme		
a	vodíme	tam	i	známé,	kteří	nás	v	tuto	dobu	navštíví.	Ne	všichni	
ale	 měli	 odvahu	 lávku	 přejít.	 Dokonce	 její	 majitel	 -	 Lesy	
města	Olomouce	-	 ji	chtěl	odstranit.	Ale	 tehdejší	provozovatel	
hynkovské	 hospůdky	 Pod	 sépkó	 ji	 na	 vlastní	 náklad	 opravil.	
Statický	 posudek	 na	 její	 bezpečnost	 zpracoval	 můj	 spolužák		
z	 gymnázia.	 Dalo	 se	 tam	 bezpečně	 projít,	 jen	 cyklisté	 museli	
kola	přenést	přes	schůdky	na	vyvýšenou	lávku.
	 Letos	někdy	v	polovině	března	jsme	se	po	nedělním	obědě	
rozhodli	s	ženou,	že	se	zajedeme	projít	k	hynkovskému	splavu	
a	pak	i	na	druhou	stranu	ke	Štěpánovu.	U	hynkovského	mlýna	
nebylo	možno	zaparkovat,	 tolik	osobních	aut	 tam	stálo.	Místo	
k	 zaparkování	 se	 našlo	 až	 u	 kulturního	 domu.	 Svítilo	 slunce,	
cestičkou	 přes	 Dudovu	 lávku	 jsme	 došli	 ke	 splavu.	 Zarazilo	
mne,	že	ani	v	tuto	dobu	neteče	přes	hlavní	splav	voda.	Netušil	
jsem,	 že	 je	 takové	 sucho.	Ani	v	poldrech	cestou	ke	Kladniční	
lávce	voda	nikde	nebyla.	Nebudou	se	mít	kde	množit	komáři.	
Ale	to	je	malá	útěcha	pro	zemědělce	a	zahrádkáře,	kteří	na	vodu	
čekají.	Když	jsme	přicházeli	ke	Kladniční	lávce,	už	z	dálky	jsme	
viděli,	jak	několik	cyklistů	přejelo	přes	lávku,	aniž	slezli	z	kola.	
Když	 jsme	 došli	 na	 místo,	 nevěřícně	 jsme	 zírali,	 jak	 je	 lávka	
vyspravena.	Pevnými	pláty	silného	nerez	plechu	s	protiskluzovou	
úpravou,	 umožňující	 pohodlný	 přechod	 nebo	 i	 přejezd	 lávky	
na	 obou	 stranách,	 původní	 schody	 byly	 odstraněny.	 Zkrátka	 -	
bezbariérová	 lávka.	 Opravu	 provedli	 zaměstnanci	 obce	 velice	
profesionálně.	 Já	 před	 nimi	 smekám.	 Cestou	 ke	 Štěpánovu		
a	zpátky	jsme	potkali	spoustu	obdivovatelů,	pěšky,	na	kolech	ale	
i	několik	maminek	s	kočárky	a	s	malými	dětmi.	Netušil	 jsem,	
že	tolik	lidí	a	nejen	místních	o	této	jarní	kráse	ví.	A	to	už	začal	
lesem	 vonět	 medvědí	 česnek,	 který	 přivede	 další	 návštěvníky.	
Bezbariérovou	 Kladniční	 lávkou	 tak	 vznikne	 v	 Litovelském	
Pomoraví	další	 atrakce	a	z	Hynkova	 jedno	z	 jeho	 turistických	
center.
	 Přispěli	 k	 němu	 i	 zaměstnanci	 obce,	 kteří	 tak	 pěkně		
a	profesionálně	lávku	vyspravili.	

S.K.

www.prikazy.cz
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Studie Hynkova

	 V	 letošním	 roce	 bude	 dokončena	 stavební	 část	 nové	
kanalizace	 na	 Hynkově.	 A	 to	 je	 okamžik	 k	 plánování		
a	pokračování	stavebních	úprav	na	Hynkově.
	 Proto	 jsme	 se	 s	 předstihem	 v	 loňském	 roce	 obrátili	
na	 zkušeného	 a	 osvědčeného	 projektanta	 Ing.	 Petra	
Doležela	 ze	 společnosti	 	 DS+GEO	 projekt	 z	 Olomouce.	
Ing.	Petr	Doležel	je	autorem	projektových	dokumentací	na		
v	 minulosti	 realizované	 cyklostezky	 a	 průtah	 obcí	 od	
nádraží	po	středisko	družstva.
	 V	 této	 fázi	 jde	 o	 vyhotovení	 studie,	 ve	 které	 bude	
zpracován	 návrh	 řešení	 stavebních	 úprav	 na	 Hynkově,	
podle	 které	 pak	 budou	 vyhotoveny	 stavební	 projektové	
dokumentace	a	vyřízena	stavební	povolení.

	 Návrh	 spočívá	 ve	 výstavbě	 veškeré	 obecní	 infra-	
struktury.	 Jedná	 se	 o	 nové	 místní	 komunikace,	 nové	
chodníky,	 vjezdy	 do	 domů	 včetně	 parkovacích	 stání	 pro	
automobily	a	vytvoření	a	úprava	veřejného	prostranství.
V	současné	době	se	jedná	o	rozpracovaný	návrh,	který	je	
předložen	k	promyšlení	a	diskusi.
	 Na	 posledním	 Zastupitelstvu	 obce	 na	 Hynkově	 Ing.	
Petr	Doležel	seznámil	s	návrhem	zastupitele	obce	a	občany	
Hynkova.
	 Hlavní,	 nosnou	 myšlenkou	 návrhu	 je	 zklidnění	
dopravy	v	obci	a	vytvoření	klidového	veřejného	prostoru	
od	hospody	Pod	lucernou	po	mlýn.	Tento	prostor	by	se	dal	
nazvat	také	náměstím.	
	 Prostor	 je	 lemován	 pěknou	 budovou	 bývalé	 školy,	
nově	 opravenou	 kapličkou,	 typickou	 požární	 zbrojnicí		
a	 opravenou	 budovou	 bývalého	 mlýna	 s	 výletní	 hos-	
půdkou.

	 Ve	studii	je	navrženo	nové	dětské	hřiště	naproti	mlýna,	
úprava	prostor	kolem	vánočního	stromu,	vytvoření	zázemí	
pro	 cyklisty	 a	 turisty	naproti	 bývalé	 školy	přes	 cestu	od	
hospody,	přestavba	bývalé	autobusové	zastávky	na	zázemí	
pro	výdej	obědů.
	 Je	 zde	 navržen	 i	 vodní	 prvek,	 protože	 voda	 je	
charakteristická	pro	Hynkov.	Ale	tady	rychle	dodávám,	že	
to	určitě	nebude	první	věc,	která	by	se	měla	stavět.	Možná	
na	konec.	Uvádím	to	zde	pro	dokreslení	představy.
	 Samozřejmě	 na	 takovém	 pěkném	 prostoru	 musí	 být	
záhony	květin	a	každého	také	jistě	potěší	pěkně	květinami	
vysazený	truhlík	na	okně.	

	 Návrh	 počítá	 s	 tím,	 že	 do	 této	 části	 obce	 by	 mohla	
vjíždět	 pouze	 vozidla	 občanů-rezidentů,	 kteří	 zde	 bydlí,	
jejich	návštěv,	dopravní	obsluze	a	zásobování.
	 Při	vjezdu	do	Hynkova,	po	levé	straně,	je	navrhováno	
odstavné	 parkoviště	 pro	 automobily	 návštěvníků	
Litovelského	 Pomoraví,	 zájezdové	 autobusy	 a	 nákladní	
vozidla.
	 Uvažuje	 se	 o	 prostoru	 současného	 prasečáku	 a	 nebo	
pozemku	před	ním.	Tato	možnost	 již	byla	projednána	se	

Zemědělským	 družstvem	 Unčovice,	 které	 je	 vlastníkem	
objektu	a	pozemků.
	 Na	 vjezdu	 do	 obce	 je	 také	 navržen	 zpomalovací	
ostrůvek.
	 Od	 začátku	 obce	 a	 odstavného	 parkoviště,	 je	
navržen	 nový	 chodník	 v	 celé	 délce	 až	 k	 mlýnu.	 Tento	
návrh	 vychází	 z	 úvahy,	 že	 pokud	 někdo	 přijede	 na	
Hynkov	 na	 vycházku,	 výšlap	 či	 výjezd	 na	 kole	 do	
Litovelského	 Pomoraví,	 těch	 500	 metrů	 navíc	 mu	
nemůže	vadit	a	uškodit.	A	tu	se	může	po	cestě	občerstvit		
v	hospodě	Pod	lucernou,	něco	nakoupit	v	obchodě	a	nebo	
posedět	u	mlýna.

	 Navrhuje	se	také,	že	do	prostoru	návsi	-	„náměstíčka“	
už	nebude	zajíždět	linkový	autobus.
	 S	 otáčením	 autobusu	 v	 prostoru	 před	 mlýnem	 jsou	
stále	problémy.	Prostor	je	obestavěný	zaparkovanými	auty	
návštěvníků	Pomoraví,	autobus	se	nemůže	otočit,	couvat	
nesmí,	 a	 dopravci	 si	 na	 obci	 stěžují.	 Návrh	 proto	 počítá	
s	 tím,	 že	 by	 se	 autobus	 otočil	 na	 Hliníku,	 a	 tam	 by	 se	
posunula	k	silnici	autobusová	zastávka.	
Myslím,	že	by	to	nemusel	být	tak	velký	problém.	Někteří	
občané	to	budou	mít	trochu	blíž,	někteří	o	kousek	dál,	ale	
pořád	 je	 to	 centrum	 obce.	 Krajská	 silnice	 ve	 vlastnictví	
Olomouckého	 kraje	 končí	 až	 u	 hospody	 Pod	 lucernou.	
Proto	 bude	 tento	 návrh	 konzultován	 a	 koordinován	 se	
Správou	silnic	Olomouckého	kraje.

	 Jak	 jsem	 již	 uváděl,	 všechny	 cesty	 na	 Hynkově,	
chodník,	 veřejný	 prostor,	 vjezdy	 do	 domů,	 odstavná	
místa	 na	 parkování	 a	 parkoviště	 jsou	 plánovány	 v	 nové	
výstavbě.	 Z	 hlediska	 financování	 stavby	 bude	 potřeba	
rozdělit	 projekt	 do	 několika	 etap	 k	 postupné	 realizaci.		
A	bude	potřeba	také	využívat	dotační	tituly,	které	jsou	pro	
tyto	účely	vypisovány.
	 A	předpokladem	pro	získání	finančních	prostředků	je	
mít	 připravené	 projekty	 a	 stavební	 povolení,	 aby	 mohla	
obec	 o	 tyto	 prostředky	 žádat.	 Snad	 se	 bude	 obci	 dařit		
v	tomto	směru	jako	doposud.

	 Návrh	studie	je	předložen	k	úvaze,	jak	by	obec	mohla	
vypadat,	 aby	 byla	 klidným	 a	 bezpečným	 místem	 pro	
občany	i	návštěvníky	obce.

	 Návrh	studie	je	také	umístěn	na	webových	stránkách	
obce.	 Doporučujeme	 si	 tento	 návrh	 stáhnout	 do	 svého	
počítače	a	zároveň	tak	využít	podstatně	lepšího	rozlišení	
a	 zvětšení	 dokumentu	 pro	 „Vaše	 plánování“.	 Studie	 je	
také	 umístěna	 ve	 vitrínce	 u	 školy	 v	 Hynkově.	 Podívejte	
se,	a	pokud	budete	mít	nějaký	nápad,	podnět	či	myšlenku,	
zašlete	ji,	prosím,	na	adresu	-	mail:		obec@prikazy.cz

	 Všechny	 podněty	 budou	 předány	 panu	 projektantovi		
k	posouzení	a	projednány.

Josef Škrabal

www.prikazy.cz



POD HANÁCKYM ŽUDREM.	Občasník,	dat.	vydání:	29.4.2022	-	vydavatel:	Obec	Příkazy,	IČ:	00228711,	ved.	redaktor:	Mgr.	Božena	Mikolajczykova.	MK	ČR	E	12641.		
Neoznačené	fotografie	a	kresby	archiv	obce	Příkazy.	Sazba	a	tisk	z	dodaných	podkladů:	AMBERTISK,	s.r.o.,	Havlíčkova	789/7,	784	01	Litovel,	tel.:	777	88	66	33

Uzávěrka příštího čísla: 16.6.2022

Muži – „A“ okresní přebor OFS Olomouc

So 26.3. 12:30 Příkazy - Nová Hradečná

So 2.4. 15:30 Grygov - Příkazy

Ne 10.4. 15:30 Šumvald - Příkazy

So 16.4. 13:30 Příkazy - Bohuňovice „B“

So 23.4. 16:00 Přáslavice - Příkazy

Ne 24.4.

Ne 1.5. 14:00 Příkazy - Střelice

So 7.5.

Ne 8.5. 16:30 Pňovice - Příkazy

So 14.5. 14:00 Příkazy - Blatec

Ne 22.5. 16:30 Újezd u Uničova - Příkazy

So 28.5. VOLNO

Stř 1.6.

So 4.6.

Ne 5.6. 17:00 Hodolany - Příkazy

So 11.6. 16:30 Příkazy - Lužice

So 18.6. 16:00 Hlubočky „B“ - Příkazy

Ne 19.6.

So 25.6. 14:00 Příkazy - Červenka

ROZPIS  FOTBALOVÝCH  UTKÁNÍ
TJ SOKOL  PŘÍKAZY, z.s. - JARO 2022

TJ SOKOL PŘÍKAZY - oddíl kopané
pořádá nábor dětí do kategorie přípravek

ročník 2013 a mladší

tréninky úterý a čtvrtek,
hřště TJ Sokol Příkazy

kontakt na trenéra:
Petr Škrabal
tel.: 604 644 526
mail: Skrabal.petr@email.cz

Muži – „B“ - III.tř. OFS Olomouc

So 26.3. 15:00 Příkazy - Chválkovice „B“

So 2.4. VOLNO

Ne 10.4. 14:00 Bouzov - Příkazy

So 16.4. 16:00 Příkazy - Babice

So 23.4.

Ne 24.4. 16:00 Příkazy-Nedvězí (změna pořadatelství)

Ne 1.5. 16:30 Příkazy - Slatinice „B“

So 7.5. 16:30 Těšetice - Příkazy

Ne 8.5.

So 14.5. 16:30 Příkazy - Drahanovice

Ne 22.5. 14:30 Odrlice - Příkazy

So 28.5. 16:30 Příkazy - Slavonín „B“

Stř 1.6. 17:30 Příkazy - Dlouhá Loučka

So 4.6. 17:00 Hraničné Petrovice - Příkazy

Ne 5.6.

So 11.6.

So 18.6.

Ne 19.6. 15:00 Jívová - Příkazy

So 25.6. 16:30 Mladeč - Příkazy
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